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Spørgsmål nr. 181 stillet af Udvalget for Videnskab og Teknologi den 11. ju-

ni 2008 til Ministeren for videnskab, teknologi og udvikling (Alm. del).  

 

 

 

Spørgsmål 181 

 
Ministeren bedes kommentere artiklen fra Fyns Stiftstidende om det store frafald 

af kvote-1-studenter på universitetsstudiernes første år, når kun karaktergennem-

snit har været afgørende for optagelse, jf. alm. del - bilag 182. 

 

Svar 

 
De tal, der omtales i artiklen, baserer sig på en undersøgelse af frafald mv. på læ-

gestudiet ved Syddansk Universitet, og ikke universitetsstudier som sådan. Der-

for kan vi ikke med sikkerhed vide, om lignende resultater vil kunne ses på alle 

andre universitetsstudier.  

 

Det er centralt for regeringen at mindske frafaldet på universitetsuddannelserne, 

og derfor glæder det mig, at den særlige optagelsesprocedure på lægestudiet ved 

Syddansk Universitet tilsyneladende når dette mål.  

 

Jeg vil i øvrigt gerne understrege, at det står de øvrige universiteter frit for at sø-

ge om at anvende samme optagelsesmetode som på lægestudiet ved Syddansk 

Universitet, dvs. optagelsesprøver/samtaler.  

 

Når ministeriet skal godkende universiteternes ansøgninger om at ændre optagel-

sesformer, er det af hensyn til de studerendes retssikkerhed. Godkendelsen skal 

sikre, at universiteterne anvender objektive kriterier, når de vurderer, hvilke an-

søgere der skal optages på den pågældende uddannelse, og at der er gennemskue-

lighed i optagelsesprocessen. I modsat fald kunne vi risikere at stå med mange 

afviste ansøgere, som ikke kan forstå, hvorfor de ikke er blevet optaget. 


